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The deposition in the above matter was held in Room HVC-304,
Capitol Visitor Center, commencing at 11:03 a.m.

Present: Representatives Schiff, Swalwell, Heck, and Wenstrup.

Also Present: Representatives Engel, Connolly, Maloney, Lynch,

Raskin, Malinowski, Meadows, and Perry.
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THE CHAIRMAN: Good morning, Ambassador Reeker, and welcome to
the House Permanent Select Committee on Intelligence which, along with
the Foreign Affairs and Oversight Committees, is conducting this
investigation as part of the official impeachment inquiry of the House
of Representatives. Today's deposition is being conducted as part of
the impeachment inquiry.

In light of attempts by the State Department and the
administration to direct you not to cooperate with the inquiry, the
committee had no choice but to compel your appearance today. We thank
you for complying with a duly authorized congressional subpoena as
other former and current officials from across the Federal Government
have done.

Ambassador Reeker is the Acting Assistant Secretary of European
and Eurasian Affairs and has held this position since earlier this year.
Ambassador Reeker joined the Foreign Service in 1992 and has served
with distinction in various positions through his long career in public
service.

Ambassador Reeker, we are grateful your being here and we thank
you for your service. We look forward to your testimony today,
including your knowledge of and involvement in key policy discussions,
meetings, and decisions on Ukraine that relate directly to areas under
investigation by the committees. This includes developments related
to the recall of Ambassador Yovanovitch, the President's July 25th,
2019, call with Ukrainian President Zelensky, as well as the

documentary record that has come to light about efforts before and after
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the call to get the Ukrainians to announces publicly investigations
into two areas President Trump asked Zelensky to pursue, the Bidens
and Burisma and the conspiracy theory about Ukraine's purported
interference in the 2016 U.S. elections.

We'll also have questions about the Department's response to the
impeachment inquiry, including the committee's subpoena, which the
Department continues to defy, despite the fact that we know it has
already collected significant documentary evidence that goes to the
heart of our inquiry.

Finally, to restate what I and others have emphasized in other
interviews, Congress will not tolerate any reprisal, threat of
reprisal, or attempt to retaliate against any government official for
testifying before Congress, including you or any of your colleagues.
It is disturbing that the State Department, in coordination with the
White House, has sought to prohibit Department employees from
cooperating with the inquiry and with Congress and have tried to limit
what people can say.

This is unacceptable. Thankfully, consummate public servants,
like you, have demonstrated remarkable courage in coming forward to
testify and tell the truth.

Before I turn to committee counsel to begin the interview, I
invite the ranking member, in his absence, a minority member of the
Foreign Affairs or Oversight Committee, to make any opening remarks.

MR. MEADOWS: Thank you, Chairman Schiff.

Ambassador Reeker, thank you for being here.
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Certainly as we look to today's hearing, it is my understanding,
Mr. Chairman, that this is, I guess, a joint deposition. Is that
correct?

THE CHAIRMAN: It is of the character I described in my opening
statement.

MR. MEADOWS: All right. And so as a joint deposition, one of
the concerns I have, as you know, you and I had a very respectful
conversation as it relates to the rules, and access to the deposition
transcripts is a key component. It is my understanding that you and
your staff have access to the deposition transcripts currently. And
under the rules, maybe I will quote it here, under paragraph 9 in the
rules it says, the chair and the ranking minority member shall be
provided with a copy of the transcripts of the deposition at the same
time.

And so, Mr. Chairman --

THE CHAIRMAN: Sorry.

MR. MEADOWS: That's all right.

So, Mr. Chairman, in light of the rules, I think it's critically
important that if we're going to have fair and equal access and follow
the rules, that those deposition transcripts be provided to the
minority at the same time.

And to date, it has been very laborious, I think, in a best case
scenario, and impossible in a worse case scenario, to have access to
those transcripts.

And so I would just bring to the chairman's attention the rules,
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and, respectfully, and I mean that respectfully, let's look and see
if we can have an accommodation as it relates to the deposition.

I just find it very difficult to have sat in over 6@ hours of
transcribed interviews and then have it be very difficult for me to
go back and compare notes or refresh my memory when I've actually been
in the depositions.

I'm not saying wide access to those outside of the three
committees of jurisdiction, but certainly the three committees of
jurisdiction. And under the guidelines that you set forth in your
opening statement, I think that would be appropriate.

I respectfully yield back.

THE CHAIRMAN: I think the gentleman.

My understanding is that under the rules the chairman and ranking
member, so myself and Mr. Nunes, have access to the transcript in
electronic form. All Members of the three committees have access to
transcripts in hard copy, but they are not allowed to take the hard
copy out of the spaces.

We don't print numerous copies because the very first transcript
that the minority was allowed to print was then leaked to a conservative
newspaper in very short order.

The point of doing the depositions in closed session -- and as
you know, there are almost 50 Republican Members entitled to
participate -- is so that witnesses are not influenced by the testimony
of others. When transcripts are released, as the transcript of

Mr. Volker's testimony was, it obviously undermines the integrity of
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the investigation and we're trying to prevent that.

MR. MEADOWS: And undermining the integrity of the investigation
is certainly not what I'm suggesting.

And so with that, this is either a joint deposition or it's not.
The House rules are very clear. You know full well that this rule was
actually not put in place for this type of hearing as much as it was
what I call the Issa rule. You were very familiar with that during
the Benghazi hearings. It was put in place under a Republican
majority, primarily because of the classified nature of those and the
desire of Congressman Issa to be part of that.

I'm not asking for a printed copy. 1I've not seen a printed copy
of any transcript. But what I am asking is, is that we're allowed with
our staff to go in and review those depositions as we prepare for further
witnesses. I think that would certainly be in keeping with the rules.
I think it is in spirit with the rules.

My understanding is right now is that we can set up a time and
have your staff come in and supervise that. That's not laid out in
the rules, Mr. Chairman.

And again, I think when we look at this, it's paragraph 9,
paragraph 10. I'm just saying respectfully, let's find a way to make
an accommodation. And I'mnot askingyou to rule right now. Certainly
we can have a further discussion off-line.

THE CHAIRMAN: And let's have that further discussion off-line
so we don't have to use up the witness' time.

MR. MEADOWS: 1I'll yield back.
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THE CHAIRMAN: We'll see if we can reach an accommodation.
Again, I'm happy to entertain any accommodation that doesn't expose
us to the same risk of what happened with the first transcript that
was made available.

And of course we have a problem with people willy-nilly ignoring
the House rules as we saw when some of your colleagues came into the
SCIF the other day.

MR. MEADOWS: Certainly the chairman and this ranking member are
both committed to keeping the rules. And so I guess in that spirit
is why I'm making the respectful appeal.

THE CHAIRMAN: I thank you.

I will now turn it over to Mr. Goldman to begin the deposition.

MR. GOLDMAN: Thank you, Mr. Chairman.

This is a deposition of Ambassador Philip Reeker conducted by the
House Permanent Select Committee on Intelligence pursuant to the
impeachment inquiry announced by the Speaker of the House on September
24th.

As you know, Ambassador Reeker, the committees had to adjust our
schedule due to the memorial events the past two days in honor of our
dear colleague, Representative Elijah Cummings. And we appreciate
your flexibility in accommodating our schedule in order to conduct this
deposition on a weekend.

Ambassador Reeker, if you can now please state your full name and
spell your last name it for the record.

AMBASSADOR REEKER: My name is Philip Thomas Reeker,
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R-e-e-k-e-r.

MR. GOLDMAN: And if you just want to pull the microphone in a
way that makes you comfortable that you just speak and it goes into
the microphone. Thank you.

AMBASSADOR REEKER: Got it.

MR. GOLDMAN: Along with other proceedings in furtherance of the
inquiry to date, this deposition is part of a joint investigation led
by the Intelligence Committee in coordination with the Committee on
Foreign Affairs and Oversight and Reform. 1In the room today are
majority staff and minority staff from all three committees, and this
will be a staff-led deposition. Members, of course, may ask questions
during their allotted time as has been the case in every deposition
since the inception of this investigation.

My name is Daniel Goldman. I'm the director of investigations
for the HPSCI majority staff. And I want to thank you again for coming
in today.

Let me do some brief introductions. To my right Nicholas
Mitchell. He is the senior investigative counsel for the Intelligence
Committee. Mr. Mitchell and I will be conducting most of the interview
for the majority.

And I'11 now let my counterparts from the minority staff introduce
themselves?

MR. CASTOR: Steve Castor with the Republican staff of the

Oversight Committee.
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MR. GOLDMAN: This deposition will be conducted entirely at the
unclassified level. However, the deposition is being conducted in
HPSCI secure spaces and in the presence of staff with appropriate
security clearances. We also understand that your attorney has her
security clearance as well.

It is the committee's expectation that neither questions asked
of you nor answers provided by you will require discussion of any
information that is currently or at any point could be properly
classified under Executive Order 13526. You are reminded that EO 13526
states that, quote, "In no case shall information be classified,
continue to be maintained as classified, or fail to be declassified,"
unquote, for the purpose of concealing any violations of law or
preventing embarrassment of any person or entity.

If any of our questions can only be answered with classified
information, please inform us of that before you answer the question
and we can adjust accordingly.

Today's deposition is not being taken in executive session, but
because of the sensitive and confidential nature of some of the topics
and materials that will be discussed, access to the transcript of the
deposition will be limited to the three committees in attendance.

Under the House deposition rules, no Member of Congress nor any

staff member can discuss the substance of the testimony that you provide
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today. You and your attorney will have an opportunity to review the
transcript of today's deposition?

Before we begin, I'd like to go over some ground rules. We will
be following the House regulations for depositions, which we have
previously provided to your counsel. The deposition will proceed as
follow. The majority will be given 1 hour to ask questions, then the
minority will be given 1 hour to ask questions. Thereafter, we will
alternate back and forth between majority and minority in 45-minute
rounds until questioning is complete. We will take periodic breaks,
but if you need a break at any time, please just let us know.

Under the House deposition rules, counsel for other persons or
government agencies may not attend. You are permitted to have an
attorney present during this deposition. And I see that you have
brought a personal attorney.

At this time, if counsel could please state her appearance for
the record?

MS. DAUM: Margaret Daum, Squire Patton Boggs, for Ambassador
Reeker.

MR. GOLDMAN: There is a stenographer taking down everything that
is said here today in order to make a written record of the deposition.
For that record to be clear, please wait until each question is
completed before you begin your answer and we will try to wait until
you finish your response before asking you the next question. The
stenographer cannot record nonverbal answers, such as shaking your

head, so it is important that you answer each question with an audible
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verbal answer.

We ask that you give complete replies to questions based on your
best recollection. If a question is unclear or you are uncertain in
your response, please let us know. And if do not know the answer to
a question or cannot remember, simply say so.

You may only refuse to answer a question to preserve a privilege
that is recognized by the committee. If you refuse or object to a
question -- refuse to answer or object to a question on the basis of
privilege, staff may either proceed with the deposition or seek a ruling
from the chairman on an objection. If the chair overrules any such
objection, you are required to answer the question.

Finally, you are reminded that it is unlawful to deliberately
provide false information to Members of Congress or staff. It is
imperative that you not only answer our questions truthfully, but that
you give full and complete answers to all questions asked of you.
Omissions may also be considered as false statements.

As this deposition is under oath, Ambassador Reeker, would you
please now stand and raise your right hand to be sworn?

Do you swear that your testimony here today will be the whole truth
and nothing but the truth?

AMBASSADOR REEKER: I do.

MR. GOLDMAN: Let the record reflect that the witness has been
sworn.

And you may be seated?

Ambassador Reeker, if you have an opening statement or your
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attorney has any matters to discuss before we proceed, now is the time.

AMBASSADOR REEKER: I have no opening statement.

MR. GOLDMAN: All right. Then I will recognize myself for 60
minutes.

EXAMINATION
BY MR. GOLDMAN:

Q Ambassador Reeker, before we get into the substance of
today's deposition, we would like to just briefly go through your
background.

As we understand, you joined the Foreign Service in 1992. And
can you describe for us, generally speaking, some of your foreign posts
and your more recent positions?

A Sure. I joined in 1992 after finishing graduate school.
Actually went through the Foreign Service process and joined with the
United States Information Agency, which at that time was separate.

My first assignment was to Budapest, Hungary, where I was the
assistant information officer or press attache. I moved on then to
be the public affairs officer at the U.S. Embassy in Skopje, what is
now North Macedonia.

From there, I went back to Washington to become the director of
the press office, the Office of Press Relations at the Department of
State, and subsequently became the deputy spokesman, first under
Secretary of State Albright and then through the transition for 3 more
years under Secretary of State Powell.

From there, I went back overseas, returning to Budapest as the
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Deputy Chief of Mission from 2004 to 2007. From 2007 to 2008, I served,
I (" aghdad at
the U.S. Embassy there, as the Counselor for Public Affairs to
Ambassador Ryan Crocker, working very closely with Ambassador Crocker
and General David Petraeus on the so-called surge in that period in
Iraq.

I was then nominated to be the United States Ambassador to again
what is now called North Macedonia, confirmed by the Senate, and arrived
at post in September 2008.

After a normal 3-year tour as Ambassador, in 2011 I was asked to
come back and become the Deputy Assistant Secretary in the Bureau of
European and Eurasian Affairs covering the Balkans, South Central
Europe, as it's known, and then later expanded to include Central Europe
and the office of Holocaust Initiatives.

And then after that assignment I followed |l who had been
assigned to Italy, to become counsel general in Milan. I served there
from 2014 to 2017, at which time I moved. I had been asked to become
the civilian deputy commander of the United States European Command,
the U.S. military forces in Europe, serving as deputy to General Curtis
Scapparotti, who was at that time the commander of U.S. European
Command, based in Stuttgart, and was serving in that capacity as his
civilian deputy and foreign policy advisor until in late January I was
approached or called by the Department upon the sudden resignation of
the Assistant Secretary for European Affairs, Wess Mitchell.

Secretary Pompeo asked me to come back to Washington to take over
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running the Bureau of European Affairs after Wess had departed.

So I -- formally I came back on the 18th of March to be able to
be here for the NATO 70th anniversary ministerial, and then I was
semi-dual-hatted. My technical assignment at European Command ended
at the 26th of May, I believe, but I travel about 50 percent of the
time back and forth to our various posts.

We have, as you know, 50 countries in the European -- under the
European Bureau. That includes 49 missions, including NATO, the
European Union, the OSCE, and 28 consulates or constituent posts as
well. Back here in Washington we have about 300 employees under the
Bureau of European Affairs. I have seven deputy assistant
secretaries, a principal deputy who came on in August and then six more
deputy assistant secretaries, and as I said, about 300 staff here.
Overseas, the Bureau has about 11,500 personnel for which I'm broadly
responsible.

Q Thank you for that background. We are going to focus
primarily on your time as Acting Assistant Secretary in 2019.

A And if I may clarify, I think it's at least worth noting for
the record, I am formally assigned as the Principal Deputy Assistant
Secretary in the Bureau and in that capacity serve as Acting Assistant
Secretary since I'm not confirmed.

Q Understood.

Are you -- prior to testifying here today, did you have
any -- you, yourself, have any conversations with anyone at the State

Department about your testimony?
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A The fact that I was doing it?

Q Let's start with the fact -- the fact that you were asked
and whether or not you should testify.

| A I let my supervisor, my boss, the Under Secretary, David

Hale, know, as well as the Office of the Legal Advisor and my principal
deputy know. I think I sent an email the night that I received the
request to testify. One of my deputies had already testified, George
Kent. And I certainly didn't keep it a secret that I'd been asked
to -- requested to give a deposition as the email stated. And
originally the request was for Wednesday.

Q Did anyone, other than in formal letters to you, did anyone
discourage you from testifying?

A No, sir.

Q Did you have any discussions with anyone else about the
substance of your testimony?

A No, sir.

Q Are you aware that the committees have subpoenaed the
Department for documents related to this investigation?

A I do understand that from the press reporting, yes.

Q Only from the press reporting?

A Yeah, to the best -- well, I know we were -- when this began,
I was traveling in Italy on official travel. And I recall that there
was -- we needed to at least review files for documents relevant to
this, and I understood that my emails were reviewed automatically.

Q Were you asked to collect any documents related to the
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subject of this investigation?

A  There was a general request. And so, since I was traveling,
my assistant went through files. And I really didn't have anything
relevant. Everything I had was in email.

Q Okay. AndI seeyoudohave a binder of materials here today.
Can you just generally describe what's in that binder?

A It's my emails.

Q Your emails.

A Not all of them obviously, because I get upwards of 300 or
400 a day. But it's emails that I thought may be relevant to help me
trace and recall.

Q And just for the record, it's a 4-inch binder, it appears
that it's quite full of perhaps a couple hundred pages of documents.
Is that accurate?

A  Yes, that's accurate.

Q And you are aware of --

MR. MEADOWS: 3-inch binder.

BY MR. GOLDMAN:

Q -- are you not, that the Department has not provided the
committees with any documents pursuant to the subpoena. 1Is that right?

A  That is my understanding, yes.

Q Have you had any conversations with anyone at the State
Department about whether the Department should --

A No, sir.

Q -- produce any documents?
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A No, sir.

Q Okay. But you've reviewed the relevant emails prior to
testifying here today?

A Well, I've tried to review to the best -- I have a fairly
fulsome job. And so in between, in preparing what was initially a short
period and then with a couple of extra days, I did try to go through
emails just to try to be able to recall and track the general timeline
of things that I believe you may be interested in.

Q Okay. And that review, I assume, has helped you prepare for
your interview today.

A I think so, yes.

Q Your testimony today.

A I may be able to refer to some of them.

Q So just so you're aware, because we don't have those
documents and don't have any documents, we may be asking a lot of
questions just to get some of the basics and the foundation. So it
may seem basic, it may seem redundant, but we ask your indulgence as
we try to determine the facts here.

In addition to emails, did you have any electronic
communications, such as WhatsApp messages, related to the topic of the
investigation?

A I do have some -- a few pages of WhatsApp, I guess you
could -- would that be call a transcript? -- WhatsApp things which I
converted to, as we're required to do, converted to archives -- I'm

not very technically inclined here -- and sent to my email. So -- and
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I think those -- I reviewed those.

Q And generally speaking, who were those WhatsApp messages
with?

A I think I have four people with whom they are relevant.
Masha Yovanovitch. Let me just check to be accurate here. Sorry, I'm
being a terrible witness. I apologize. Masha Yovanovitch, Bill
Taylor, George Kent, and Kurt Volker.

Q All right. So you said that in January you were asked by
Secretary Pompeo to return to D.C. to take on this new role. Is that
right?

A  Specifically, I can't actually find in my calendar the
specific day, but I had been in Washington for a chief of mission
conference. I was invited to join the European Bureau's chief of
mission conference in my capacity as the civilian deputy at European
Command where the focus was on trying to integrate defense and
diplomacy, our State, DOD, EUCOM, EUR, the European Bureau work. So
I was back for that. Returned to Stuttgart.

And it was several days later. I think it was close to the very
end of January, Wess Mitchell had suddenly announced his resignation
as Assistant Secretary. And I received a call from him saying: Sorry
I didn't tell you this before. And then he suggested I was going to
get another phone call because a new idea had come up. And I received
that call from the Counselor of the State Department, Ulrich Brechbuhl,
who talked to me for a little while and said they were interested in

having me come back to take over for Wess.
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Q Could you just move your microphone a little closer to your
mouth?

A I'm sorry.

Q Youcanpull it even closer to you just so you're comfortable.
It's a large room.

A Lapel mikes or something. That's better. 1Is that all
right? Sorry.

So he suggested that I come back to Washington. 1In fact, I was
scheduled, I think, to come back for something EUCOM related. And I
did return to D.C. then. I left -- I flew on the 6th of February and
on the 7th and 8th I had a variety of meetings, including with Wess
Mitchell, with Counselor Brechbuhl, and ultimately a short meeting with
Secretary of State Pompeo. They asked me if I would do this. That
was their desire, that my new assignment would be to come back and do
that.

And so then I returned to Stuttgart on the 9th of February. The
Secretary had suggested that I join him, along with Wess, who was of
course still in his capacity as Assistant Secretary, on the trip to
Central Europe that they took immediately after.

So I went back to Stuttgart, arriving on the 10th of February,
changed my suitcase and then went to Budapest to join the Secretary’s
party on the 11th. We were in Budapest, Bratislava, then Warsaw.
Stopped in Brussels later that week. And then the Secretary visited
Iceland, Reykjavik, Iceland, and I accompanied on that trip. And then

I went from there back to Munich actually on the -- I think it was the
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15th of February -- for the Munich security conference in my existing
job as EUCOM deputy commander.

Q You mentioned a trip, part of that European swing was to
Warsaw. What was in Warsaw? Do you recall?

A In Warsaw there was the Ministerial on the Future of the
Middle East and bilateral meetings. I think we were there two nights
as I recall.

Q Were you aware that Rudy Giuliani attended that conference?

A I do recall hearing somebody mention that Rudy Giuliani was
in town. I do recall that. It had no particular significance to me
or to the conference site. But I do recall that I never saw him or
met him.

Q How did you hear that he was there? Who told you, do you
recall?

A I just remember hearing it in the -- it's possible I may have
read it in the press, but I do recall hearing that.

Q Do you know if he met with any employees of the State
Department?

A I do not know.

Q When you were asked to take the job, what did you know about
Ukraine?

A Well, I mean, I followed some developments in Ukraine. I
think I had visited there twice inmy life. The first time, in my very
first assignment, I went to Kyiv, it must have been 1995, newly

independent country from the Soviet Union of course after the collapse
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of the Soviet Union. I think that was when the President at that time
made the first visit to independent Ukraine by a U.S. President. I
just worked on the press support.

And then I accompanied Secretary Albright in my capacity as
spokesman, deputy spokesman. I think I must have been Acting at that
point. So traveled with her.

I was, of course, aware of the Russian -- the general current
events in Ukraine and then the Russian, shall we say, invasion,
attempted annexation of Crimea in 2014, our efforts to support Ukraine.

I was aware of the general policy. It wasn't particularly
relevant to my working in Italy, although we often focused on the
sanctions that the United States put in place, helping to explain those
and encourage the support, because the European Union also had put
sanctions in place against Russia because of their invasion of Ukraine,
their occupation of Crimea, and the war that they had started in the
Donbas in the eastern part of Ukraine.

And, you know, the extensive programs we've had, supported and
funded by Congress, to help the Ukrainians over time in terms of their
reforms and development.

And then at EUCOM I was familiar with Ukraine generally.
Obviously EUCOM had a role there in terms of some of the military support
that we were providing. I knew the Ambassador, Masha Yovanovitch. I
knew the previous Ambassador. And that was part of my job at EUCOM,
was to maintain a liaison there.

Q Did you have -- what was your relationship with Ambassador
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Yovanovitch like?

A I've know Masha for, I think -- she's been in the Foreign
Service longer than I, but, you know, probably 20 years. We both have
served in the broad -- broadly same region. When I was nominated and
came for my confirmation hearing, we were on the same panel. She was
being confirmed for Armenia, to be Ambassador to Armenia. She had
already been, I believe, Ambassador to Kyrgyzstan. And so we were on
the same panel. We knew each other. We're friends, colleagues.

Q And what was her general reputation as a Foreign Service
officer?

A  Outstanding. I mean, she's one of the Foreign Service great
leaders. Outstanding diplomat, very precise, very -- very
professional, considered an excellent mentor, you know, a good leader.
And this was, of course, Ukraine was her third ambassadorship. We had
served together in the European Bureau when I was Deputy Assistant
Secretary for the Balkans and in Central Europe. She was another one
of the DAS's. I think she had the Nordic and Baltic portfolio at that
time. And then she became the Principal Deputy Assistant Secretary
and Acting for a period toward the end of my time in the Bureau.

Q Had you ever heard any complaints within the State Department
about the job that she was doing as Ambassador of Ukraine?

A No, sir. And at European Command she had an excellent
reputation. The commander found her extremely professional and worked
closely with her.

Q Soon after your official start date in this role as the Acting
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Assistant Secretary, I'm sure you're aware there became a lot of or
there was a lot of publicity related to her and her role in Ukraine
toward the end of March. I assume -- you became aware of that as well
at the end of March, right?

A Yes, sir. I arrived late in the evening of the 17th of March
from Stuttgart. Went home to my apartment and reported to work in the
European Bureau on the 18th.

One of the first tasks that I had at hand, because my
responsibility largely in sort of shepherding this bureau, the large
bureau I described to you, is making sure the personnel issues at the
top level are handled and the -- Masha was coming to the end of her
3-year tour and we needed to find a new candidate, the chief of mission
process, the usual Foreign Service process, which had been conducted
and identified a candidate for nomination.

That candidate had been redirected to a different job and so there
was then an opening. And one of my first tasks was to work within the
Bureau and the bureaucracy to try to identify candidates to
submit -- you know, there is a standard process for this -- to submit
then to what's known as the Deputies Committee that then selects the
Department's candidate, which then goes on to become, after the
appropriate vetting, et cetera, become a nominee.

So we were focused on that. There were two posts that needed
quickly to get new candidates.

Q Were you aware that she had been asked to stay a little longer

than her usual tour?
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A I was aware that that had been considered, because when the
candidate, the person that was -- had been selected and was working
towards, you know, submitting the necessary papers for nomination was
revectored, I had had conversations with Masha about -- you know,
timing of confirmation is always a challenge. And I believe Under
Secretary Hale had approached her about whether, you know, was she able
to stay.

We go through this a lot with a number of our ambassadors in posts.
Some have onward assignments, some of them are retiring, some of them
have personal reasons. Others, when there's a gap because of, you
know, a slow confirmation process we try to see if we can have them
carry on. We have a number of posts right now, for instance, that are
covered by the deputies in the capacity as Charge d'Affaires pending
confirmation of that.

So I know that she had been approached as to the possibility of
that certainly in the earlier period.

Q Was there anything unusual about the reassignment of the
other candidate that you are aware of?

A Look, let me just be very candid, I was that candidate. So
I had been approached by Assistant Secretary Mitchell as he was doing
the annual chief of mission process, as we call it, and was I interested
in any of the jobs that were open or coming open.

To be honest, I was ambivalent because I was extremely happy at

European Command. It was a 3-year assignment and I was just finishing

the first year of it. |G
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I  /orked out reasonably well. The commute was

tolerable.

But Wess was quite eager and so encouraged me to consider the
Ukraine job. And ultimately I was -- I was the candidate and I had
gotten as far, December 21st, I recall, just before the Christmas
weekend, I got word that the White House had approved moving forward
with potential nomination, which means they send you hundreds of pages
of documents to fill out.

And I did not do that over Christmas and got through the holiday.
And then as I was doing -- starting to work on those forms, and in fact
when Wess Mitchell called me, I got a message, you know, Assistant
Secretary Mitchell wants to call you. I said, oh, he's calling to say,
where do you stand on those forms? And they weren't done, of course.
And that's when he said, you know, we have this other -- we would like
you to do this instead. So --

Q You said that Wess Mitchell's resignation was somewhat
sudden or surprising. Why did you frame it that way?

A I mean, I knew Wess. Wess is a friend, a colleague I have
known him even prior to his time as Assistant Secretary. And we had
a good rapport. I made sure that he and the commander were well knitted
up in terms of the task at hand, that is the integration of State and
DOD, diplomacy and defense. And he had expressed a number of times
he's got young children and that maybe he was coming toward the end.

So it wasn't a complete surprise that he chose to do that, but
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it was unexpected, I guess is the better word. Obviously it was his
decision.

Q But it wasn't from -- as far as you knew, there was no policy
or other reason that he --

A Not that I'm aware of. He always told me he was -- you know,
again, little kids and more time with the family.

Q Are you -- what happened related to Ambassador Yovanovitch
after you assumed duty, the duties of this job on March 18th?

A So that week, of course, there came this sort of avalanche
of very, very negative press stories. There was a public prosecutor
in Ukraine who was alleging things about the Ambassador. Ukraine was
in a highly politicized period prior to their Presidential election.

I had actually been there in my EUCOM capacity, further to the
question you started and we got partially through it in terms of any
experience I had with Ukraine. I had visited there once with General
Scaparrotti for a ship visit, the USS Mount Whitney, that paid a port
call in Odessa, probably in the summer, late summer of 2018.

And then in February when I already had -- knew that I had been
revectored, I similarly took a trip down for another U.S. ship visit
in Odessa and talked to Masha at that time. And we'd had a little
conversation about what was she doing, what were her plans. And in
fact one of the conversations we had was she expressed an interest in
possibly succeeding me at EUCOM, because obviously that job was now
suddenly coming open.

And so with her tour ending, you know, in the coming months, in

UNCLASSIFIED



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

31
UNCLASSIFIED

the summer of 2019, I was quite enthused about that. In fact the
commander at EUCOM was also quite enthused about that opportunity.

So then this storm of, as I literally arrived in the first days,
all of these stories were coming out, lots of press inquiries to the
European Bureau press office, to the Department as a whole, allegations
of all kinds of what seemed to me very outlandish and unrealistic
stories were coming out about this.

And it, you know, became kind of one of these media frenzies, lots
of efforts to figure out where is this coming from, what is this about,
and the press operation generating, of course, trying to generate
responses to the queries from press.

Q Was there internal discussion within the State Department
about the allegations themselves against her?

A I discussed with -- primarily with the Counselor, Ulrich
Brechbuhl, this, and also with David Hale, the Under Secretary, who
is, of course, responsible for all of the -- the Under Secretary for
Political or Policy Affairs and oversees all of the geographic bureaus.

And Ulrich did say: Any idea where this is coming from, what this
is about? We started sort of trying to look into that, talking to the
post, of course to Masha. My deputy for Eastern Europe, which includes
Ukraine, George Kent, who is a real expert on the whole region actually,
as well as the Caucasus that he covers, and he had been the Deputy Chief
of Mission under Masha Yovanovitch until a year prior when he came back
to be the DAS, he kind of led and coordinated a look into that.

I did understand from Ulrich that there had been, I think a year
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previously or sometime in 2018, a letter from Congressman Sessions
which had criticized Ambassador Yovanovitch and accused her of being
partisan, to which Ulrich said they had never found anything to suggest
any foundation to those allegations.

And he had thought after that that perhaps that had sort of ended,
but clearly this was coming back again. And I believe some of the press
coverage in March referred to that letter from Congressman Sessions.
And in fact, it was -- the letter was released with sort of some not
so great blacking out of the name, but it was clearly that letter from
2018.

Q Did the Department determine whether or not any of the
allegations that came out about Ambassador Yovanovitch at the end of
March had any merit?

A The general -- not even general -- the view was there was
never any proof, was one word that was used, there was no documentation
to suggest this. Ultimately -- and I don't have the full timeline
right in front of me. Ultimately, the Prosecutor, who had alleged that
she as Ambassador had given him a do-not-prosecute list, he ultimately
recanted that. There was never anything to suggest this.

And I think certainly the Counselor underscored that. And I
think efforts were made at his level and with the support of the
Secretary to push back on some of these journalists and their reporting,
to simply ask: Where are you getting this? On what basis are you
writing this or tweeting this? Because, of course, this is common now,

some tweet comes out and then is retweeted with no basis at all and

UNCLASSIFIED



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

UNCLASSIFIED

it generates more questions.

And some of them were really not just highly, highly inaccurate
and inflammatory, but threatening also to Ambassador Yovanovitch. And
this affects not only, you know, our policy, our standing, the work
of the embassy, which was, you know, extremely busy.

It's a large mission with a lot of very hardworking people working
on programs to fight corruption, to promote economic reforms, to work
on energy diversification, to promote antitrust, and try to help
Ukraine emerge from the oligarchical system that has kept them far from
their potential, to help them pursue their clearly Western orientation,
with obviously fighting literally a hot war on their eastern front from
Russia.

All that work is vitally important. That was key to our policy
and that was being certainly distracted from. In fact, because the
Prosecutor had put out these nasty allegations, these untrue
allegations about the Ambassador, and he was known to be close to
President Poroshenko, on my third day -- in fact, I guess it would be
technically my fourth day -- Thursday, March 21st, with the advice of
my Ukraine folks, we called in -- the Ambassador was not available,
but -- the Deputy Chief of Mission of the Ukrainian Embassy here in
Washington, we called her in to deliver a stern demarche, saying, this
was unacceptable, to have Government of Ukraine figures maligning our
Ambassador in this way.

Q Who met with the Ukrainian official?

A I did, as the --
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Q Just you?
A Well, I'm sure I would have had staff with me from the
Ukraine --

Q You were the highest ranking --

A Yes.
Q -- Department official?
A Yes.

Q You mentioned something about there being follow-on press
related to these allegations. Do you know who was amplifying these
allegations and accusations in the media around this time?

A I mean, you can look at all those media reports and they quote
a number of people. There was -- Mr. Giuliani, of course, was one of
the main voices of this and he, himself, was on air. There was Mr.
diGenova, I recall, who was also there and a stream of press reports
which then, you know, they sort of feed on each other. And that really
was lasting that whole week, and through the next week we continued
to be bombarded with this. And I was pushing for responses, what we
were going to say about this in terms of the pushing back, defending
our Ambassador and our mission there.

Q Who did you have those conversations with?

THE CHAIRMAN: Could I before we -- before you answer that. What
was the Ukrainian response when you did that demarche with the Ukrainian
counterparts to raise these concerns?

A The Deputy Chief of Mission was mortified. And she was a

young diplomat who did report that immediately back. And I believe
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the President himself or certainly his staff in Ukraine offered some
apologies and tried to tone things down on the Ukrainian side. The
Ambassador, who returned, I think, a day or 2 later, called me. I was
in the midst of just sort of meeting these people, because, as I said,
it was literally my first week on the job, and he came in to underscore
that, you know, this was nasty politics in Ukraine and, you know, they
valued the Ambassador, they valued the U.S. relationship, and all that
the United States was doing to support Ukraine's progress and their
efforts to defend themselves against the Russia aggression.

THE CHAIRMAN: And this was relayed to you by the Ukrainian
Ambassador to the United States?

AMBASSADOR REEKER: Yeah, he came in, he followed up the
demarche. He was not available when we called. The standard
procedure would have been to call him in. He was, I think, traveling
on the West Coast or someplace and that's why his deputy came to receive
the demarche and our stern concerns about this. And then I had a
meeting with him at some point.

THE CHAIRMAN: And what's the Ambassador's name?

AMBASSADOR REEKER: He's now gone. I can probably find it.
Chalyy, Ambassador Chalyy, C-h-a-1l-y-y.

THE CHAIRMAN: And was it Ambassador Chalyy who informed you that
it would have been then President Poroshenko had expressed his regret
as well.

AMBASSADOR REEKER: I think we heard that through our embassy in

Kyiv.
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BY MR. GOLDMAN:

Q You said that Rudy Giuliani was one of the foremost
individuals discussing these allegations in public. Were you aware
of whether the President had commented or tweeted about these
allegations for the article in the paper?

A I do not recall specifically. I know his son Donald Trump,
Jr., retweeted or tweeted something to that -- the same thing with some,
in my view, incorrect statements about Ambassador Yovanovitch.

Q Were you aware of whether this received some prominent
attention on FOX News around this time?

A Yes. I mean, if I look through emails -- my -- the Ukraine
office, and George Kent sort of overseeing that, he being the senior
guy on my team, also with the knowledge and the expertise on Ukraine,
knows all the players, all the -- knows the language, the political
dynamics.

So they were with the embassy and his office compiling all of these
reports and forwarding me volumes, of which I didn't have a chance to
read everything, but we were trying to keep track of the stories and
how it was generating and where was this coming from, which was the
question that the Counselor was asking.

And I was forwarding not all, but summaries, ones that I thought
captured well the context, you know, what was happening, who it was
coming from, and how it was demonstrably wrong. I was forwarding those
to Under Secretary Hale and to Counselor Brechbuhl.

Q You said over the next week or two there were internal
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discussions within the Department about a potential response to defend
the Ambassador. Can you describe what conversations you had and what
recommendations you made?

A Most of the process of developing press guidance or
statements starts with our press office in conjunction with the subject
matter experts drafting potential guidance or statements, with the
embassy obviously contributing, and I think Ambassador Yovanovitch
herself who had a clear interest in getting some solid push back on
this.

And that goes through a clearance process in the Department and
I would -- often it would get through the Bureau up to my deputies and
myself, and then it would move upstairs to what we call the seventh
floor for the "P," known as the Under Secretary for Political Affairs,
David Hale, and then "C," Ulrich Brechbuhl, the Counselor, who were

kind of in the main my senior go-to people on this.
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[12:03 p.m.]
BY MR. GOLDMAN:

Q And what -- describe the conversations that you had -- well,
withdrawn.

There was an immediate statement issued by the Department
specifically rejecting the allegations. Were you aware of that, that
followed very closely on to the publication of the first article?

A  Yeah, if you give me a chance here, I'll --

Q And by the way, feel free to review your emails as we go on
today if they are helpful to you.

A Exactly. That's why I brought them. So I think I should
try to use them. Let's see.

Okay. So by Wednesday, March 20th, when a lot of this stuff had
come out -- and the way the press operation usually works, it's response
to particular queries from journalists.

And we did get a response to the query that there were rumors at
that time circulating around the dismissal of the Ambassador to
Ukraine, and citing articles in The Hill publication.

And so we had a statement -- a response. Just to be technical,
it's a response to the press query, versus a formal statement that is
released by the Department. And they sent me a draft, which was cleared
by Deputy Assistant Secretary, DAS Kent, by D staff, that's the Deputy
Secretary of State; P staff, the Under Secretary of State, and by the
NSC. And then they came to me looking for clearance.

This was actually in response to a Ukrainian TV query, this
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question on rumors circulating about the dismissal of the Ambassador,
because that was a theme that had emerged, was, oh, she's already been
fired or she's gone. And, obviously, that was of particular interest
in Ukraine as a story line.

And I did make a suggestion here that afternoon, just switching
the order of sentences in a particular paragraph. And I can read you
that statement if you want -- or, again, it's not technically a
statement -- read you the response, the particular paragraph that I
asked to be moved.

Q Who was on this email chain with you?

A  0Oh, this is lots of staff throughout the Bureau, the press
office staff. And then I forwarded those up to Ulrich, I think. I
was sending him emails, you know, fairly often.

The office for Ukraine on the Thursday then, the 21st, forwarded
up a package of this providing sort of -- this was up to the seventh
floor, to the Secretary's office, giving kind of the story, what had
transpired over the last couple of days, what The Hill had published,
this op-ed which really kind of started this, an op-ed by a journalist
called John Solomon, relating to the Ukrainian Prosecutor General,
Lutsenko, whom I mentioned earlier, and then providing some facts in
terms of what we knew about it.

Q Was a response to the press query ultimately provided?

A Yes, I believe -- I believe it was. And then there were
further -- there were further questions, queries by the media, and we

continued to use -- sometimes, I think, with minor
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refinements -- language that we had.

Q What was the approved language that ultimately was issued?

A I'm just trying to make sure. The cleared guidance, this
is on Thursday the 21st of March, cleared guidance from last night,
so as of the evening of the 20th, as all this had come out. I mean,
it begins: "Ambassador Yovanovitch represents the President of the
United States here in Ukraine" -- this is what the embassy was
authorized to put out -- "and America stands behind her and her
statements. The allegations by the Ukrainian Prosecutor General are
not true and are intended to tarnish the reputation of Ambassador
Yovanovitch. Such allegations only serve the corrupt. Ukraine, like
the United States, is a free country with a free press. That is one
of the fantastic and unifying qualities of U.S. and Ukrainian society.
Politicians, pundits, and the media are entitled to share their
opinions as part of the political process. It does not mean the claims
are true. Such attacks redouble our resolve to help Ukraine win the
struggle against corruption.”

Q Now, following this statement or response to a query, did
you have additional conversations with anyone above you in the State
Department about issuing a statement to defend Ambassador Yovanovitch
more persuasively and powerfully?

A I did. We were trying for a statement. As this went on,
dealing with this kind of press thing, you know, you give your response,
and certainly in my experience it was wise to th<ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>